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Verslag Bijeenkomst Osse Senioren in discussie met de politieke partijen
Datum: 11 maart 2022, aanvang 13.00 uur - Plaats: Gemeentehuis Oss
Organisatie: Seniorenraad Oss (SRO) 
Gespreksleider: Dhr. Peter van Aar
Aantal bezoekers: 58
Namens de 10 Politieke partijen:
Beter Oss: Dhr. Joop van Orsouw CDA: Dhr. Sydney v.d. Berg
DDO: Dhr. Fritz Nordsiek, Dhr. Paul Vos PvdA: Dhr. Herman van Kessel
FvD: Mw. M. van Hattem, dhr. N. Raadgever VVD: Dhr. Thijs van Kessel, dhr. Stefan Vos
VDG: Dhr. Frank den Brok GL: Mevr. Heidy Poese
D66: Mevr. Wilma Richters SP: Dhr. Jan Zoll, mevr. Marie-Therese Janssen

Voorwoord voorzitter Seniorenraad Oss, dhr. Herm Droog.
Nadat van 12.00 tot 13.00 uur de deelnemers van een kleine lunch hebben genoten, wordt om 13.00 
uur de bijeenkomst gestart met een welkomstwoordje van de voorzitter van de Seniorenraad Oss, 
dhr. Herm Droog. Hij heeft de aanwezigen welkom om kennis te nemen van de standpunten en 
gedachten van de Osse politieke partijen en deze laatsten voor de bereidheid om ons ouderen te 
woord te staan. Twee jaar geleden is dit niet gelukt, maar vandaag gelukkig wel. 
Welkom  ook aan Dhr. Peter van Aar, die als gespreksleider zal optreden. Door de SRO zijn al een 
aantal vragen opgesteld, maar ook de aanwezigen kunnen vragen stellen met als doel: 
Ontmoeten, Luisteren, Samenwerken, Geloven en Vertrouwen
De eindtijd hebben we vastgesteld op 15.30, waarna in het restaurant van het gemeentehuis nog een 
drankje genuttigd kan worden.
Dhr. Droog noemt verder nog een aantal activiteiten van de SRO, waaronder het uitbrengen van een 
Nieuwsbrief en de organisatie van symposia over b.v. thema’s als  “eenzaamheid”, “langer veilig 
thuis”. Voor het volgend jaar staat het thema “gezond ouder worden” op het programma.
Dhr. Droog geeft het woord aan Peter van Aar.

Inleiding:
Wat is precies een oudere? Ouder dan ikzelf? Jullie tonen dat jullie bereid  zijn om mee te denken 
met politieke partijen, die op hun beurt bereid zijn tijd voor de Osse senioren vrij te maken. Dhr. Van 
Aar merkt een grote betrokkenheid van de werkgroep, die deze middag heeft georganiseerd. 
Ouderen hebben ervaring, tonen een grote veerkracht, genieten, maar hebben ook zorg voor de 
anderen. Kunnen we de aansluiting maken tussen jongeren en ouderen, gezien het verschil in 
belevingswereld. Ter illustratie leest dhr. Van Aar een gedicht  voor. 
De volgende komen zijn deze middag aan de orde.

1. Dubbele vergrijzing
2. afname professionele zorg
3. onvoldoende woningen
4. onvoldoende mantelzorgers

Vergrijzing
Vergrijzing heeft invloed op alle beleidsterreinen, wonen, zorg, vervoer, onderwijs, energie, winkels, 
cultuur, sport etc. Het is een maatschappelijk probleem.
Dhr. Van Aar geeft de politieke partijen gelegenheid zich voor te stellen aan de hand van de vraag, 
Waarom ouderen op uw partij zou moeten stemmen?
Beter Oss: wij hebben de ervaring, de deskundigheid, aandacht voor zorg, wonen,  betrokken bij 50+ 
landelijk KBO, een wethouder wonen, die er voor zorgdraagt dat ouderen goed tot hun recht komen, 
door hoge kwaliteit van leven, goede woonomgeving binnen en buiten zorgt voor grote problemen 
nu de overheid zich terugtrekt, wil Beter Oss dit goed oppakken.
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DDO: er zijn maatschappelijke vraagstukken, wij willen senioren betrekken bij het zoeken naar 
oplossingen, en samen bouwen aan een gemeenschap voor iedereen. Niet alles is voorspelbaar, 
maar wel dat senioren aandacht verdienen.
CDA:   waarom niet op ons stemmen, wij kunnen leren van de senioren, zij houden de jongeren en de 
politieke partijen scherp, het doel moet zijn een gemeenschap voor iedereen, jongeren, jonge 
gezinnen en ouderen.
PvdA: iedereen doet er toe: wij staan voor een inclusieve samenleving en een zorgzame gemeente, 
die o.a. streeft naar betaalbare woonvormen.
FvD:  wij willen nooit meer een lockdown en vrijheid beperkende maatregelen door b.v. fusies van 
zorglocaties, maar persoonlijke zorg. Bovendien vinden wij dat geen voorrang m.b.t. woningen  
verleend moet worden aan statushouders. Er moet gezocht worden naar alternatieve woonvormen.
VVD: wil een waardevolle bijdrage leveren aan de samenleving; we doen wat we zeggen, niet zeggen 
van we doen. Dhr. Thijs van Kessel is momenteel wethouder voor zorg en welzijn (senioren). 
Senioren kunnen waardevolle bijdrage leveren aan de samenleving, maar de partij wil er zijn voor de 
eenzame ouderen.
VDG:  bestaat al sinds 1985, 115 gewortelde leden, waarvan er velen in wijk- en dorpsraden zitten, 
waar zij verbinding maken met verenigingen. Mevr. Thekla Bos is bijzonder actief bij Welzijn/Zorg.
GL: meelevend, eerlijk en sociaal, wij moeten krachten inzetten; 2 typen ouderen: eenzame en 
actieve. Wij willen de verbinding zoeken, zodat jongeren en ouderen kunnen samenwerken; dat is de 
kracht van GL. 
D66: is er voor iedereen, zeker ook voor de ouderen, die de samenleving hebben opgebouwd. Zij 
hebben daar begeleiding bij nodig. 
SP:  met elkaar werken aan oplossingen, maar de Gemeente is politiek verantwoordelijk voor b.v. 
wonen. Mw. Marie-Therese Janssen heeft zich ingezet voor buurthuizen (Buwanto). SP werkt aan 
alternatieve woonvormen die mogelijk gemaakt kunnen worden in eigen buurt. 
Zaal: (lid ASVO) Het schort aan vertrouwen in de politiek, landelijk maar ook lokaal. In de stemwijzer 
komt niets voor over de ouderen. Er waren geen reacties op eerdere uitnodigingen aan de politiek. 
Dhr. Jaap Groot (SRO) zou graag de passages over ouderen in de partijprogramma’s opgestuurd zien 
aan de SRO. De bereikbaarheid van de politieke partijen is matig. 
GL: heeft op maandag v.a. 19.00 spreekuur voor iedereen. 
VVD: heeft ook een inloop spreekuur en men kan altijd een afspraak maken. Wij trachten ons 
zichtbaar te maken.
FvD: wij zijn nieuw, we zullen onze contactgegevens achterlaten. FvD is i.i.g. voor referenda, zodat de 
burger kan meepraten.  
PvdA: Wij zijn altijd benaderbaar. Het is spijtig, dat de burger weinig vertrouwen heeft in de Osse 
politiek. Het vertrouwen in de landelijke politiek schaadt blijkbaar ook de lokale politiek. 
CDA: Ook junioren geen vertrouwen. Bij alle groeperingen is de kloof tussen de politiek en de 
samenleving te groot. Het belang van de  Lokale politiek is om gehoord en gezien worden. Niet na de 
verkiezingen stil blijven staan, uitdaging oppakken en invulling gegeven worden aan de afspraken en 
in gesprek gaan met iedereen, de samenleving  is iedereen, samen moeten we Oss beter maken. 
Beter Oss: ook onze partij is goed benaderbaar. De verzilverpolis hadden we eerder op een 
symposium willen toelichten, maar is vervallen i.v.m. Corona. Door bevriezing van de AOW, het 
achterblijven van de indexering van pensioenen en de toeslagenaffaire is het vertrouwen in de 
landelijke politiek matig.
Wij zijn praktisch gericht, werken aan goede woon voorzieningen, maar de Woonzorg is complex.
VDG: is verbaasd dat er zo weinig reactie is geweest op eerdere uitnodigingen. Ziet dat alle partijen  
van alles doen, dat er in Oss een laagdrempelige cultuur heerst, en dat er hard gewerkt wordt om het 
vertrouwen (terug) te winnen en de opkomst bij verkiezingen te vergroten. 
DDO: is een nieuwe partij, die eerst wil luisteren en geen verwachtingen wil kweken, die niet 
waargemaakt kunnen worden. 
SP: alle partijen kennen een  spreekuur. Politieke partijen is niet gelijk aan overheid. Het zichtbaar 
zijn voor de burger, moet beter. 
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Zaal: Gelukkig zijn er ook een aantal positieve ervaringen m.b.t. de contacten met de gemeente 
politiek. Dat verdient zeker een compliment, maar de politieke partijen zouden nog meer  naar 
buiten moeten komen. 

Betaalbaar wonen: 
Politiek bereidt een onderzoek voor naar alternatieve woonvormen, zoals b.v.  kangaroo woningen,
CDA:  wensen van ouderen kunnen verschillen, in dorp (met tuin) of op appartement, doorstroming 
is wel gewenst, maar vaak blijven ouderen liever (betaalbaar) in hun eigen buurt wonen. CDA streeft 
naar gemengde buurten. Er bestaan al onderzoeken m.b.t. welke woningen en waar voor jongeren 
en ouderen. Maar hoe moet de doorstroming gerealiseerd worden. 
Beter Oss: Woningtekort duurt nog jaren. Mogelijk dat de oprichting van Taskforce Oss-West voor 
het versnellen van de procedures kan zorgen m.b.t. kangaroo en mantel )-zorg-) woningen, de z.g. 
“friends”-woningen, het (juridisch) mogelijk maken van woningsplitsing . In het oude 
belastingkantoor zijn nu 44 appartementen gerealiseerd, maar het duurt alles bij elkaar lang. 
CDA: is het eens met Beter Oss, maar er moet niet te snel iets beloofd worden. Het is immers niet 
eenvoudig om 3000 woningen te realiseren in Oss West.
DDO: eerst beginnen met luisteren, laagdrempelige woningen eerst aanvullen, dan de doorstroming 
op gang brengen. Het overleg met 19 organisatie vergt een voorbereiding van 3 jaar. Woningen 
moeten betaalbaar en bereikbaar zijn. Hiervoor moet mogelijk ook de grondprijs verlaagd worden.
Dit thema is een speerpunt van DDO.
Zaal: Ene partij wil snel handelen, anderen gaan op de rem staan. Landelijk ook wetgeving die het 
proces afremt. Jammer, want lokaal zou dit gemakkelijker gaan. (buiten de lijntjes kleuren)
PvdA: enorme wooncrisis vraagt om speciale aandacht, Oss-west (3000 woningen) – doorstroming 
bevorderen, in Ravenstein en Geffen wordt hier al aan gewerkt. Er moet ook gezorgd worden dat 
beleggers niet kunnen opkopen. 
Dhr. Droog: Kan er onderzocht worden bij de burger of doorstroming naar passende woning, al dan 
niet wenselijk is en zouden er dan hiervoor middelen beschikbaar gesteld kunnen worden
VDG: Er zijn voldoende onderzoeken, we weten waar de  pijn/behoefte zit. Leeftijdsdiscriminatie 
zoals Knarrenhof is niet wenselijk. Erfpachtconstructie zou ook een optie zijn, lagere inkomens  
kunnen anders de doorstroming niet betalen.
VVD:  sluit zich bij anderen aan
FvD: dichtbij de burger, onderzoek belangrijk, generatie-woningen geschikt voor alle doelgroepen in 
een goede leefomgeving zonder windmolens.  Geen voorrang voor vluchtelingen.
Zaal: LAT relaties kosten veel woonruimte, aantrekkelijker maken om samen te gaan wonen. Nu kost 
het € 300 (gekort op AOW). Ook het in huis nemen van een  vluchteling (-gezin) brengt kosten mee.
VVD: Take Care Bed & Breakfast biedt hulp/begeleiding bij het opnemen van vluchtelingen of 
anderen. Hierbij wordt de AOW niet gekort. 

Zelfredzaamheid
Zaal: Woon-Zorgcorporaties  bieden structurele en financiële steun, voor klussen, boodschappen e.d. 
Ook in nieuwe gemeenschapshuizen en bij dorpsraden kan op korte afstand en laagdrempelig hulp 
geboden worden.
VVD: Mw. Marion Vos is de ambtenaar, die helpt met handjes en ook met het krijgen van financiële 
hulp van de gemeente. Het WMO budget wordt hiervoor gebruikt. Momenteel loopt er een pilot in 
De Haard (voorheen de Iemhof).
SP: ziet liever meer woonvormen, hierbij zitten overigens alle partijen op een lijn, maar in de 
toekomst zou dit sneller gestalte moeten krijgen. Voor de zorgcorporaties liggen in Oss West kansen.
Zaal: De financiële steun voor huishoudelijke hulp komt uit het WMO budget, maar regels zijn niet 
eerlijk. 
VVD: Overheid heeft de regels opgesteld en bepaald, dat iedereen (onafhankelijk van eigen fin. 
Middelen) gebruik kan maken  van de WMO voor thuishulp. Het nieuwe regeerakkoord biedt 
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mogelijk ruimte voor de gemeente om zelf keuzes te maken. De WMO middelen zijn bedoeld voor 
diegenen, die het echt nodig hebben.
VDG: is positief over de zorgcorporaties, er zijn al mooie initiatieven zoals buurthuizen, waar meer 
kruisbestuiving plaatsvindt, zodat een buurthuis “eerlijk gedeeld wordt” tussen meerdere instanties. 
Zaal: Na de wijziging in den Iemhof (nu de haard) heeft de KBO te kleine ruimte, KBO is niet 
betrokken bij de wijzigingen. 
VDG: ruimte moet gedeeld worden,  geen eigen privilege van KBO. 
FvD: propageren meer duurzaam te leven (geen prik verplichting) en minder bureaucratie.  Het  
stimuleren van sporten  voor ouderen en mantelzorg, zorgpersoneel beter betalen. 
Zaal:  Wat biedt FvD aan hulp bij realiseren van activiteiten voor ouderen
FvD: Ouderen moeten zelf hun leven kunnen bepalen, gezondheid is eigen verantwoordelijkheid, 
terwijl de Gemeente zorg dient te bieden waar nodig en aan de hand van zo min mogelijk regels. Wij 
faciliteren dat initiatief zo goed mogelijk.
CDA:  Senioren beleid in Oss als zodanig is afgeschaft, is al verankerd in de wet; aandacht voor  
eenzaamheid, wonen, gezondheid geldt voor alle groepen in de samenleving. 
VVD: bevestigt dit, ook jongeren kennen deze problemen.
SP: Taken van het Rigom zijn versnipperd, geen goede zaak, ouderen vallen daardoor tussen wal en 
schip, beleid voor ouderen zou een meer prominente rol moeten krijgen.
Dhr. Droog:  oppert of het niet goed (beter) zou zijn om Ouderen in Oss mee te laten denken met het 
vaststellen en evt. uitvoeren van het ouderenbeleid.
Zaal:  wil juist meer gemengd, immers jongeren en ouderen kunnen iets voor elkaar betekenen.
DDO: aandacht voor aanpak
PvdA: wil aandacht voor , door inflatie en hogere energiekosten zou de pensioennorm naar 130% 
gebracht moeten worden, betaalbare woningen gerealiseerd moeten worden en Goedkope 
woningbouw , voor ondergronds spoor moeten middelen gezocht worden b.v. uit grondbedrijf.
FvD: geen aparte wethouder noodzakelijk voor de uitvoering van ouderen programma,  om mobiliteit 
te bevorderen zou het OV voor ouderen gratis moeten zijn. 
CDA: geen belofte, wel ambitie, wil iedereen cohesie, maar de  financiële middelen zijn niet oneindig. 
En dan kunnen beloftes niet waargemaakt worden. Over half jaar toetsen waar we staan. 

Na de pauze wordt eerst gelegenheid geboden om vragen te stellen over andere onderwerpen
Zaal: Momenteel wonen er 140 vluchtelingen in oude belastingkantoor. Wat gaat er gebeuren met 
de vluchtelingen die nog komen?
PvdA: Wil een  Onderzoek naar het oude pand van de Mavo St. Jan, dat momenteel leeg staat.
VVD: Oss wil geen gymzalen en stretchers gebruiken voor de opvang. Er zal met buurtbewoners en 
met ondernemers gesproken moeten worden waar ruimte is of gemaakt kan worden. Dit wordt door 
alle politieke partijen gedragen.
CDA: lof voor initiatieven Osse burgers. Samenleving dwingt de politiek om zich in te zetten voor het 
vluchtelingen probleem, nu maar ook over anderhalf jaar vraagt dit om beleid. 
DDO: vluchtelingen opvang vraagt om aandacht, voorlichting en begeleiding.
SP: Thuis in Oss is hierbij een belangrijke partner en ook participatie initiatieven worden 
ondersteund; voorlichting in de wijken is hierbij wel erg belangrijk.

Energie problematiek
DDO: De zorgen omtrent energiebronnen zijn terecht; de 15% Russisch gas kan opgevangen worden 
door het isolatie-programma gas; er zijn al meerdere mogelijkheden zoals gasturbines/atomaire 
energie, maar er zijn ook nog ongeopende gasvelden, waardoor een tijdelijk probleem (vanwege 
crisis Oekraïne) opgevangen kan worden.
FvD: is tegen windmolens, slecht voor de natuur, gaan maar 25 jaar mee en leveren pas rendement 
na 20 jaar.  
PvdA: met wind en zonne-energie kunnen we voldoen aan hetgeen de Rijksoverheid ons oplegt.
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SP: Door de situatie in Oekraïne, zal de energie-transitie sneller moeten plaatsvinden. De discussie 
hierover moet daarom opnieuw plaatsvinden. 
Zaal: waarom kan mijn overschot aan stroom niet aan de buren gegeven worden. 
VVD: Goed idee, maar tot op heden zijn er regels van de overheid. Een burger kan geen 
energieleverancier zijn. Is nogal complex verhaal. VVD is bereidt later een afspraak te maken om dit 
verhaal uit een te zetten.
CDA:  is blij met de suggesties uit de zaal om energie te kunnen delen. Hieruit spreekt een 
bewustwording van het energievraagstuk. 
GL: toegankelijkheid meer stimuleren, studie snellere transitie, motie besparingsagenda, over de 
Dam, Deursen
VDG: target 2030, vergunning 2025, zon en wind (zo min mogelijk. Besparen (spaarlamp-programma) 
en opwekken.
D66: A.s. week is er in Berghem (Berchplaets) een bijeenkomst over bezuinigingen, informatie 
transitie gas/kernenergie, onderzoek windmolens en hoeveel dan. 
Zaal: is er gedacht aan buurtbatterijen, waarmee stroom verzameld kan worden?
SP: is hiermee bezig. 
DDO: conform klimaatakkoord  energie moet zonder CO2 opgewekt worden. Een van de 
alternatieven is ook Gasgroen. 

Mantelzorg
Vraagstelling: hoeveel van de € 850.000 wordt daadwerkelijk aan mantelzorg  besteed?
VVD: groot probleem; de vraag naar mantelzorg is groot, aanbod professionele thuiszorg loopt terug. 
er zijn als goede initiateven zoals mantelzorg-compliment, maar mantelzorg is moeilijk bereikbaar; 
Mantelzorgers vaak niet op de hoogte van b.v. logeer- en respijt regelingen. Ook schaamte kan een 
reden zijn voor mantelzorgers om zich niet te melden. 
Dhr. Droog:  is er concreet beleid voor de toekomst nu de zorgkloof groter wordt
SP: regie ligt bij gemeente, kortere lijnen zijn noodzakelijk, er zijn vaak teveel organisaties bij 
betrokken, de bureaucratie te groot.
CDA: mantelzorg gebeurt vooral uit liefde, maar waar kan men terecht met vragen van b.v. financiële 
aard.
Zaal: de dagbesteding locatie rijzen als paddenstoelen uit de grond. Is hier zicht op?
VVD: ZIN of PGB:  Er zou meer controle op PGB gebruikers moeten zijn.  Zij krijgen financiële steun 
maar de gemeente heeft geen zicht hierop en als het mis gaat (misbruik), is de gemeente 
verantwoordelijk. 
Zaal: Jammer, dat we op vragen vaak geen antwoord krijgen. in Oss wordt aan zorg 2.6 miljoen meer 
uitgegeven dan we van het Rijk krijgen. Hoeveel van de € 850.000 wordt uitgegeven aan zorg:
VVD: We krijgen geen “gelabeld” geld. Deel gaat naar respijtzorg, rest naar huishoudelijke hulp.
De € 850.000 voor mantelzorg is een advies, geen verplichting. 
Er blijven nog veel vragen openstaan. Afgesproken wordt om na ca. een half jaar een gesprek aan te 
gaan met het nieuwe college. 

Afsluiting:
Er is vanmiddag geluisterd en getracht het vertrouwen te verbeteren. De zorg voor elkaar is 
uitgesproken. 
Succes met het stemmen, zorg goed voor elkaar. 
Wat er leeft, leeft er en we kunnen heel veel voor elkaar betekenen, zodat de ouderen nog ouder 
worden. Dank voor de aandacht en dank aan de Seniorenraad Oss voor het organiseren van deze 
middag. 
De voorzitter van de Seniorenraad bedankt de aanwezigen voor hun aandacht en bijdrage aan de 
discussie. Hij bedankt ook dhr. Peter van Aar voor de prima leiding van deze middag en mevr. Marian 
van Ooij voor de ondersteuning. 
Er is in het restaurant van het gemeentehuis nog gelegenheid iets te drinken en na te praten.


